

Gaia-X Weekly Press Review



11-18 September

Digital Business Cloud Francisco Mingorance DE September 12

Cloud-Transformation: Fünf Fehler, die hohe Kosten verursachen können

Bei einer Cloud-Transformation sind nicht alle Kosten sofort ersichtlich: Unklare Lizenzbestimmungen, Lock-in-Fallen und Datenschutzprobleme können schnell teuer werden. Gastautor Francisco Mingorance von CISPE erklärt, welche fünf Aspekte Unternehmen bei der Anbieterauswahl beachten sollten und wie sie Kostenfallen umgehen.

CISPE gehört auch zu den 22 Gründungsmitgliedern der GAIA-X-Initiative und ist Initiator des Pakts klimaneutraler Rechenzentren.

Cloud transformation: Five mistakes that can result in high costs

When it comes to cloud transformation, not all costs are immediately apparent: unclear licensing terms, lock-in traps and data protection issues can quickly become expensive. Guest author Francisco Mingorance from CISPE explains which five aspects companies should consider when selecting providers and how they can avoid cost traps.

CISPE is also one of the 22 founding members of the GAIA-X initiative and is the initiator of the pact for climate-neutral data centers.

Translated by [Portland Communications](#).

Reach 14.9K

Neutral

Keywords: Cloud, CISPE, Cloud Transformation, Data Protection

Computer&Automation DE September 14

TSN – Der aktuelle Stand der Dinge

TSN ist die Erweiterung der IEEE-Ethernet-Standards um deterministische Quality-of-Service Mechanismen und damit Schlüssel-Enabler für die Digitalisierung der Produktion. Dieser Beitrag fasst aktuelle Entwicklungen zusammen und ordnet diese in den industriellen Kontext ein.

TSN – The current state of affairs

TSN is the expansion of the IEEE Ethernet standards to include deterministic quality of service mechanisms and thus a key enabler for the digitalization of production. This article summarizes current developments and places them in the industrial context.

[Translated by Portland Communications.](#)

Reach 36.2K

Neutral

Keywords: end-to-end connectivity, IEEE ethernet, Cloud

Telekom Albert Hold DE September 14

T-Systems: Catena-X ab 29 Euro

Erstes Komplettpaket zur Anbindung an Catena-X: T-Systems bringt Hersteller und Lieferanten ins Datenökosystem der Automobilindustrie. Technische Basis ist ein Datenraum, der auf den Richtlinien von Gaia-X und der International Data Space Association (IDSA) fußt. Kunden müssen sich dafür einmalig bei Catena-X anmelden – um alles andere kümmert sich T-Systems. Der IT-Dienstleister berät Kunden, verbindet Teilnehmer und beschleunigt den Datenaustausch. Damit ist T-Systems der erste Dienstleister weltweit mit einem IDSA-zertifizierten Gesamtangebot für Catena-X am Markt. Das Angebot richtet sich sowohl an kleine und mittlere Unternehmen als auch große Konzerne. Die Preise beginnen bei 29 Euro pro Monat für eine einfache Datenverbindung. T-Systems zeigt das Angebot auf der Digital X am 20. und 21. September in Köln im „Enchilada“ in der Friesenstraße 80.

T-Systems : Catena-X from 29 euros

First complete package for connection to Catena-X: T-Systems brings manufacturers and suppliers into the automotive industry's data ecosystem. The technical basis is a data room that is based on the guidelines of Gaia-X and the International Data Space Association (IDSA). Customers have to register once with Catena-X. T-Systems takes care of everything else. The IT service provider advises customers, connects participants and accelerates data exchange. This makes T-Systems the first service provider in the world with an IDSA-certified complete offering for Catena-X on the market. The offer is aimed at both small and medium-sized companies as well as large corporations. Prices start at 29 euros per month for a basic data connection. T Systems will show the offer at Digital X on September 20th and 21st in Cologne in the "Enchilada" at Friesenstraße 80.

[Translated by Portland Communications.](#)

Reach 29.7M

Neutral

Keywords: Catena-X, Gaia-X, IT service provider, T-Systems

IT-Times Albert Hold DE September 15

Deutsche Telekom: T-Systems startet mit der Vermarktung der Automotive-Datenbank Catena-X

T-Systems, die IT-Unit des Telekommunikationsnetzbetreibers Deutsche Telekom AG (DTAG), hat mit dem Vertrieb des neuen Produkts Catena-X begonnen.

Die technische Basis für das neue Angebot der Telekom bildet ein Datenraum, der auf den Richtlinien von Gaia-X und der International Data Space Association (IDSA) basiert, so der Bonner Konzern.

Deutsche Telekom: T-Systems starts marketing the automotive database Catena-X

T-Systems, the IT unit of the telecommunications network operator Deutsche Telekom AG (DTAG), has started selling the new product Catena-X.

The technical basis for Telekom's new offering is a data room that is based on the guidelines of Gaia-X and the International Data Space Association (IDSA), according to the Bonn-based company.

[Translated by Portland Communications.](#)

Reach 145.7K

Neutral

Keywords: Catena-X, Gaia-X, IT service provider, T-Systems, Data Sovereignty